
 
 
 
 
 
Sra. Teresa Cunillera 
Delegada del govern a Catalunya 
 
 
Senyora, 
 
Li faig entrega personalment aquesta carta donat que, sent alcaldessa, se'm va negar de poder parlar 
directament amb la Delegació del Govern, tot i que Badalona pateix, des de fa massa temps, uns 
problemes estructurals gravíssims que són competència actual del govern de l'estat espanyol. Jo mateixa 
he hagut de traslladar-me en diferents ocasions a dependències ministerials a Madrid per tal de trobar 
alguna resposta sobre algunes de les problemàtiques de Badalona que són urgents de solucionar. Mai he 
entès aquesta nul·la preocupació per la nostra ciutat. Governi qui governi i malgrat les discrepàncies 
polítiques que pugui haver-hi, crec que el govern de l'estat no se n'ha d'oblidar de les seves obligacions 
amb la nostra ciutat. 
 
Per això mateix, li vull traslladar 5 grans preocupacions que m'han fet arribar els veïns i veïnes de Badalona 
i crec que és urgent que el govern espanyol trobi alguna solució immediata:  
 

1. Badalona viu una crisi habitacional gravíssima, com la resta del país. Les principals competències 
en matèria d'habitatge estan en la taula del Consell de Ministres i, tot i que els ajuntaments es 
desesperen per trobar solucions que estiguin al seu abast, tot el que poden fer són pedaços que no 
se solucionaran fins que es posi fi a l'especulació immobiliària. És imprescindible, tal com es fan 
a altres països com França i Alemanya, que l'estat fixi un preu màxim als habitatges en 
lloguer. Escoltin als principals moviments per l'habitatge digne i no deixin sols als ajuntaments 
defugint de les seves responsabilitats. 

2. Des de fa mesos que en diverses ciutats catalanes hi han tancades de migrants per lluitar contra el 
racisme i exigint els seus drets de ciutadania. Badalona n'és una d'elles. Vostè ja deu conèixer els 
problemes de convivència que tenim a la ciutat després de patir el racisme institucional instal·lat a 
l'alcaldia del 2011 al 2015. Per això és urgent donar tots els drets de ciutadania a tots els veïns 
i veïnes de Badalona. La principal font de conflictes en aquest aspecte és la Llei d'Estrangeria, 
que mereix ser derogada tal com demanen. Escolti'ls, i prenguin decisions abans que el racisme 
que arrasa a Europa entomi altes quotes de poder també a casa nostra. 

3. L'Estat arrossega un greu dèficit d'inversions en infraestructures a la ciutat. Ja no li parlaré del pas 
de la C31 a la nostra ciutat... però si us plau, parli amb els veïns i veïnes del barri de La Mora. És la 
seva responsabilitat descontaminar la platja de La Mora i trobar una solució definitiva a la 
permeabilitat de les vies del tren al seu pas per aquesta zona de la ciutat. Trobar una solució 
digna (que no sigui aixecar un mur) és urgent per tal d'acabar amb els actuals problemes de 
seguretat i salut pública. 



4. Sóc coneixedora que el seu govern ha desbloquejat el finançament del Pacte d'Estat Contra la 
Violència de Gènere, però pateixo per si el finançament que pertoca a la ciutat de Badalona serà 
suficient o no. Segons les darreres notícies, dels 40 milions d'euros que vostès prometen als 
pressupostos de 2019 pertocarien a Badalona poc més de 100 mil euros... Completament 
insuficient per lluitar contra aquesta xacra feminicida que, per desgràcia, a Badalona ens hi ha 
tocat de prop molt recentment. Tingui en compte que en aquesta ciutat fa anys que es van 
desmuntar tots els programes públics de suport a la igualtat, i ja sap vostè que fàcil és destruir i 
com es pateix per tornar a construir... És importantíssim augmentar el finançament local per a 
lluitar contra la violència de gènere. 

5. Cada dilluns al migdia centenars de pensionistes badalonins i badalonines es concentren a la plaça 
de la Vila per demandar unes pensions dignes. S'organitzen al voltant de la Marea Pensionista. 
Aquest moviment està expectant de les conclusions de la reunió del Pacte de Toledo que es 
reunirà aquest dimecres. De totes les seves demandes n’hi ha una que és molt senzilla i crec que 
és difícil de negar-s'hi: que en el càlcul anual de les pensions es tingui en compte la pujada de 
l'IPC. De fet, l'estat espanyol és l'únic a la UE que no ho té en compte. Traslladi aquesta petició, 
que afecta molts veïns i veïnes de la meva ciutat, als responsables polítics que es reuniran demà 
durant la sessió del Pacte de Toledo. 

 
 
Podria fer una carta enorme de peticions... Aquestes són urgents, imprescindibles i molt de mínims. Però 
no em puc deixar d'estar de demanar-li una solució política a l'actual crisi institucional que pateix 
Catalunya. No és un problema directe que pateixi Badalona, però no se li deu escapar que preocupa a 
molts badalonins i badalonines. Aviat farà un any que 50.000 veïns i veïnes d'aquesta ciutat van sortir a 
votar un 1 d'octubre, tot i fer-ho sota l'amenaça de ser violentament colpejats per agents de l'ordre enviats 
pel govern espanyol. Dies després, el 3 d'octubre, aquesta ciutat va tenir la manifestació més gran de la 
seva història. No sé què li explicaran els actuals responsables locals, però vull que sàpiga que són milers 
els badalonins i badalonines que, tot i tenir idees i sentiments molt diferents, estan d'acord que no 
té cap mena de sentit tenir a persones preses i exiliades que a tota llum són innocents, i que saben 
que els conflictes se solucionen dialogant, i votant. Més enllà dels resultats a conteses electorals, se 
m'han dirigit a mi personalment veïns i veïnes votants de totes les opcions polítiques (de totes, cregui'm) 
que estan d'acord que s'han d'alliberar els presos i les preses polítiques i que l'única sortida és un 
referèndum. 
 
Sense més, espero que gaudeixi de l'estada a la nostra ciutat i que tingui en compte les peticions que, amb 
tota humilitat, li trasllado. 
 
Ben cordialment, 

 
 
Badalona a 18 de setembre de 2018 


